



Chronicle

September 2022



**We don't claim to be heroes.
We just live our vocation.**



Please support us doing so!
<http://bbg.org.za>



**The Relief Organisation of the
Order of Malta in South Africa**

9 September 2022

The “chommy programme” of our children’s home



We are currently running a social and behavioural guidance programme for younger (children 6-13) called the “Chommy” programme”. It is an established national programme, which we have amended slightly for the Children’s Home. It is designed in twelve sessions and builds and strengthens pre-teens sense of self, it equips them with knowledge, skills and values that will help them to make informed and responsible decisions on sexual and social relationships.



The most important goal of Chommy is that participants end the programme with a personal plan for their lives, tools and skills to navigate through life challenges.

9. September 2022

Das “Chommy Programm” unseres Kinderheims



Wir führen derzeit ein Sozial- und Verhaltensberatungsprogramm für jüngere (Kinder von 6 bis 13 Jahren) mit dem Namen „Chommy“-Programm durch. Es ist ein etabliertes nationales Programm, das wir für das Kinderheim leicht abgewandelt haben. Es ist in zwölf Sitzungen konzipiert und baut und stärkt das Selbstbewusstsein der Kinder. Es stattet sie mit Wissen, Fähigkeiten und Werten aus, die ihnen helfen, fundierte und verantwortungsbewusste Entscheidungen über sexuelle und soziale Beziehungen zu treffen.



Das wichtigste Ziel von Chommy ist, dass die Teilnehmer das Programm mit einem persönlichen Plan für ihr Leben, Werkzeugen und Fähigkeiten beenden, um durch die Herausforderungen des Lebens zu navigieren.

15 September 2022

We thank Pierre Fourie for this wonderful donation.



15. September 2022

Wir bedanken uns bei Pierre Fourie für diese wunderbare Spende.

12 – 16 September 2022

The Law Society of South Africa's **National Wills Week** took place from the 12th to the 16th September 2022.



This annual event is an established highlight among the South African legal profession's social outreach initiatives.

It was recently established that a number of staff members of Blessed Gerard's Care Centre (BGCC) did not have a will and wished to obtain one.

BGCC therefore ensured that three firms of local attorneys visited BGCC on separate days, around the time of this year's Will Week, to consult with our staff and to draft basic wills for our staff free of charge.

On behalf of our staff, BGCC wishes to formally acknowledge and thank Harilall Naik Peters Attorneys, Vermeulen Attorneys and Vani Moodley Attorneys, for going the extra mile here, and coming through to BGCC to offer their services on a pro-deo basis.

12. – 16. September 2022

Die **Nationale Testaments-Woche** der Anwaltskammer Südafrikas fand vom 12. bis 16. September 2022 statt.



Diese jährliche Veranstaltung ist ein etabliertes Highlight unter den Sozialen Outreach-Initiativen der südafrikanischen Anwaltschaft.

Kürzlich wurde festgestellt, dass eine Reihe von Mitarbeitern des Blessed Gérard's Care Zentrums (BGCC) kein Testament hatten und eines haben wollten.

BGCC stellte daher sicher, dass drei lokale Anwaltskanzleien BGCC an verschiedenen Tagen um die Zeit der diesjährigen Willenswoche besuchten, um sich mit unseren Mitarbeitern zu beraten und grundlegende Testamente für unsere Mitarbeiter kostenlos zu erstellen.

Im Namen unserer Mitarbeiter möchte BGCC Harilall Naik Peters Rechtsanwälte, Vermeulen Rechtsanwälte und Vani Moodley Rechtsanwälte offiziell ihre Anerkennung aussprechen und ihnen dafür danken, dass sie hier die Extrameile gegangen sind und zu BGCC gekommen sind, um ihre Dienste kostenlos anzubieten.



The pictures show members of our staff in consultation with members of the legal team from Vani Moodley Attorneys.



Die Bilder zeigen unsere Mitarbeiter in Beratung mit Mitgliedern des Juristentams von Vani Moodley Attorneys.

23 – 25 September 2022



Maresi Rehder (in her capacity as the Communication Officer of the Brotherhood of Blessed Gérard and Father Gérard represented South Africa at the International "Communicators Forum" of the Order of Malta in Rome.

23. – 25. September 2022



Maresi Rehder (in ihrer Eigenschaft als die Beauftragte der Brotherhood of Blessed Gérard für Kommunikation) und Pater Gerhard repräsentierten Südafrika beim internationalen "Kommunikatoren-Forum" des Malteserordens in Rom.

24 September 2022



„Heritage Day“ is a Public Holiday in South Africa. The aim of this day is to become even more aware of our heritage and all its cultural, ethical and customary values.



The children of our children's home celebrated this day with great enthusiasm.

24. September 2022



Der „Heritage Day“ ist ein gesetzlicher Feiertag in Südafrika. Ziel dieses Tages ist es, unser Erbe und all seine kulturellen, ethischen und volkstümlichen Werte noch bewusster zu machen.



Die Kinder unseres Kinderheims haben diesen Tag mit großer Begeisterung begangen.